
Ärende 7: Förslag till anvisningar budget 2022, Ekonomisk plan 2023-2024 

 

Protokollsanteckning 

De förslag på anvisningar, “budgetramar”, som har förelagts kommunstyrelsen 
innebär att de stora nämnderna, framför allt barn- och utbildningsnämnden och 
socialnämnden, tvingas till omfattande besparingar för att kunna lägga budgetar som 
håller sig inom de anvisade ramarna. 

De budgetar som dessa nämnder tilldelas enligt förslaget kommer uppenbarligen 
inte att räcka till för de ökade kraven och behoven. Då ska man också komma ihåg 
att båda nämnderna har sparat och skurit ner under flera år. Och trots det gått med 
underskott. (År 2020 var ett undantag där de extra statsbidragen för coronan gjorde 
att nämnderna gjorde ett plus-minus-noll-resultat.) Vid ett flertal tillfällen har t ex 
socialnämnden också tvingats vända sig till kommunfullmäktige och begära 
tilläggsanslag. 

Det finns ett stort “glapp” mellan resurser och krav/behov - och det “glappet” växer 
för varje år. Kommunen måste endera tillskjuta mer resurser eller helt enkelt sänka 
kraven. Kommunen kan inte begära eller tvinga de anställda att göra samma arbete 
år efter år med mindre personal. Personalen ställs inför en omöjlig situation när 
kraven från lagar, förordningar och kommunala mål är desamma samtidigt som 
behoven i verksamheterna ökar - och de ekonomiska och personella resurserna 
minskar. 

Kommunen borde även starkt överväga att “vända på” hela budgetprocessen. 
Politikerna måste bestämma sig för vad de vill med kommunens verksamhet – och 
vad som ska prioriteras. Vad har vi för mål i kommunen, nu och i framtiden? Och 
utifrån målen och viljeinriktningen måste sedan prioriteringarna, målen, formuleras. 
Då måste också alla kommunens verksamheter, och kostnader, upp på bordet och 
bli föremål för denna prioritering. Utifrån denna prioritering fördelas sedan de 
ekonomiska resurserna. 
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